
1–2
2024

5.
 2

.  
20

24
R

ed
ak

ce
P

LZ
E

Ň
, P

ur
ky

ňo
va

 2
2,

 

E
−m

ai
l: 

se
kr

et
ar

ia
t@

p
lz

en
sk

yr
oz

hl
ed

.c
z 

 

Stavbu úseku dálnice D3 Nažidla –
Dolní Dvořiště na Českokrum lov −
sku zahájilo ŘSD. Náklady na vy−
budování 3,5 kilometru dlouhého
úseku v původně nejkritičtější 
části silnice E55, kde před 20 lety
došlo k nejtragičtější autobusové
nehodě, činí 875 milionů korun.
Jde o předposlední část dálnice na
jihu Čech, na níž nezačaly práce.
Poslední úsek, který čeká na za −
hájení stavby, je mezi Nažidly
a Kaplicí nádraží.

„Silnici I/3 se začalo říkat silnice
smrti kvůli tragickým nehodám, kte−
ré se tu staly. Už po tragické auto −
busové nehodě se tehdy hovořilo
o dálnici jako o prioritě. Je třeba si

uvědomit, že dálnice jsou pro auto−
mobilovou dopravu nejbezpečnější
variantou,“ uvedl ministr dopravy
Martin Kupka.

Stávající silnice I/3, kterou do−
prava využívá, než bude dokončena
dálnice, má pode ŘSD už nedosta−
čující parametry. Jde o jednu z nej−
frekventovanějších vozovek v re−
gionu, ale i v ČR. Míří tudy desítky
tisíc lidí na hranice s Rakouskem
a dál na jih Evropy.

„Vzpomínám si na nehodu u Na −
židel, kde jsem jako první lékař

vystou pil ze sanitky a myslel jsem,
že jsem se ocitl někde ve válce.
Zahájení stavby tohoto úseku má
proto pro mě i osobní rozměr,“
uvedl jihočeský hejtman Mar tin
Kuba. 

Ve výstavbě je nyní na jihu Čech
31,9 kilometru dálnice D3. V násle−
dujících měsících by se měla zahájit
stavba posledního úseku mezi
Nažidly a Kaplicí nádraží, který měří
12 kilometrů.

„Dálnice D3 patří mezi velmi dů −
ležité projekty. Touto cestou jezdí
tři čtvrtiny České republiky na do −
volené do Chorvatska nebo ra −
kouských Alp. Vzhledem k tomu,
že z rakouské strany bude dálnice

hotová až za
několik let, bu−
dou řidiči sjíž−
dět provizorním
sjezdem před
státní hranicí,“
řekl ředitel ŘSD
Radek Mátl.

V Rakousku
chybí část dál−
nice mezi Lin −

cem a státními hranicemi. Celý ra−
kouský úsek by měl být dokončený
v roce 2031. ŘSD letos zprovozní
v kraji 28,5 kilometru dálnice D3
včetně obchvatu Českých Budějo vic.
V provozu je nyní 70 kilometrů D3,
která má v budoucnu spojit Prahu
s Českými Budějovicemi a rakous −
kými hranicemi. Měřit by měla 170
kilometrů. Celou D3 z Prahy k hrani−
cím včetně středočeských částí
chce stát podle ministerstva dopravy
dokončit do roku 2031, jihočeskou
část do roku 2026. (pru)

Zahájili stavbu D3 
v kritickém úseku
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Všechny milovníky tradic, ale
i pečiva a dobré nálady zasáhla
na sklonku ledna smutná zpráva.
Ve věku 84 let zemřel Augustin
Sobotovič, legendární pekař, kte−
rý neodmyslitelně patřil k historii
pečení v Lenoře. 

Tradici udržel a teprve nedávno
řemeslo předal svému nástupci.
Housky, česnekové placky i chléb
nebo mazance a vánočky přes
dvacet let pekl hlavně v lenorské
veřejné peci. Jeho výborné pečivo
ale mohli okusit také lidé ve
Volarech či Vitějovicích, ale na dal−
ších místech jihu Čech, kde měli
nebo mají k dispozici veřejnou
pec. Vlastně to byl právě Augustin
Sobotovič, kdo zachránil řemeslo
starých pekařských mistrů, které
z Čech vymizelo někdy v polovině
minulého století.

„Narodil jsem se v březnu roku
1940 na Slovensku v obci Šal −
gočka v Trnavském kraji. Po osmi−
leté základní škole jsem nastou−
pil na dvouleté učení na pekaře.
V šestnácti letech ze mně byl
hoto vý řemeslník. Pečení jsem
se věnoval dva roky. Šlo o těžkou
dřinu, která se projevila na mém
zdraví, a tak jsem přešel na
Moravu ke stavařům a pracoval
na budování Havířova,“ vzpomínal
pan Sobotovič.

Z Moravy narukoval do Domaž −
lic na vojnu. Když mu po dvou le−
tech služba končila, střetli se
Chruščov a Kennedy v Berlínské
krizi a armáda základní vojenskou
službu prodloužila na neurčito.
A pak ho přesvědčili, aby zůstal

na vojně, jako voják z povolání.
„Podepsal jsem to na dva roky ja−
ko šéfkuchař pluku. Také jsem se
na Šumavě oženil a na svět přišla
první dcera. Pak jsem se oženil po−
druhé. Celkem mám tři děti, šest
vnoučat a tři pravnoučata. Z rodiny

mám velkou radost,“ říkal ještě
nedáv no Augustin Sobotovič.

Do 90. let dělal řidiče, později
i občanského zaměstnance ve
skladu pohraniční stráže, a nako−

nec u bezpečností agentury. Osud
ho po ovdovění zavál na Volarsko,
kde se podruhé oženil. A to se mu
stalo osudným. Jeho žena měla
v Lenoře krámek s keramikou.
A Augustin Sobotovič ženě v krám −
ku pomáhal.

„Jednou si pan starosta přišel
do krámku vyměnit plynovou láhev
a já se ho ptám, proč se nepe če?
A on řekl, že nemá pekaře. Mou
ženu nenapadlo nic jiného, než
mu říct: Sedí vedle vás,“ říkal
Sobo tovič v jednom z rozhovorů,
jak se vrátil k po čtyřia čtyřiceti 
letech k pekař skému řemeslu.
Na Augustina Sobotoviče budou
vzpomínat nejen jeho rodina, přá−
telé, kamarádi a známí, ale také

všichni turisté, kteří se s ním po−
slední sobotu v měsíci mohli po −
tkávat u veřejné lenorské pece, aby
ochutnali jeho „luxusní“ pečivo.
Foto: archiv Lenora a Fotoatelier Seidel

Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz

Víc opilých dětí
Jihočeští lékaři bijí na poplach.
Stále více dětí končí v nemocni−
cích poté, co si vzaly drogu nebo
to přehnaly s alkoholem. Právě
tento kraj je na pomyslném žeb−
říčku mezi prvními s těmito pro−
blémy v rámci ČR. Jen v posled−
ních deseti letech zaznamenali
jiho čeští lékaři místy až o 40%
vyšší nárůst případů dětí a mla−
distvých, kteří po požití alkoholu
či drogy skončili ve stavu, kdy
potřebují lékařskou péči. Podle
odborníků je to alarmující úkaz.
Současně se rodí i více dětí dro−
gově závislých matek, které mají
po narození abstinenční příznaky.

Kontrolují 
ceny slev

Pracovníci ČOI na jihu Čech mají
napilno. Vyráží především do ob−
chodních center, kde kontrolují,
zda jsou slevové akce opravdu
slevami, nebo jestli prodejci nedě−
lají ze zákazníků hlupáky. S těmito
případy se totiž prý poměrně čas−
to setkávají. Pracovníci ČOI se za−
měřují na slevové akce a výpro −
deje. Formou kontrolních nákupů
zjišťují, zda obchodníci skutečně
zboží – nejčastěji oděvy, obuv, ale
taky elektroniku opravdu zlevnili,
nebo zda jde jen o trik, kdy sou−
časná cena je stejná jako ta pů −
vodní nebo ještě vyšší. I s takový−
mi případy se potkávají.

ZOO dostala 
výjimku

Překvapivá zpráva přišla z čes kých
zoologických zahrad, z nichž po−
stupně zcela zmizí oblíbený nosál
červený. Lidé už ho brzy uvidí jen
na obrázcích a v dokumentárních
filmech. Jeho chov a rozmnožová−
ní zakázala Evropská unie. Jinak
tomu bude v největší jihočeské
Zoo v Táboře, která dostala pro
chov tohoto zvířete z vědeckých
důvodů mimořádnou výjimku.

Pro chov nosála červeného
tábor ská zoo dostala výjimku,
protože ho zařadili do jejich vý−
zkumu dlouhověkosti. Po zubrovi
evropském a psech tak jde už
o třetí zvířecí druh, u kterého
zkoumají věk dožití.

Augustin Sobotovič 

Augustin Sobotovič
už skvělé housky neupeče!
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Efektivní využití energie ve vašem
rodinném domku je nejen šetrné
k životnímu prostředí, ale především
přináší značné úspory nákladů za
energie. Tepelná čerpadla, klimatiza−
ce, fotovoltaický ohřev vody nebo
fotovoltaická elektrárna jsou již 
častým pomocníkem mnoha do−
mácností. Na instalaci za −
řízení je v  současné době
vypsáno několik dotačních
titulů, tedy ani náklady na
jejich pořízení nemusí být
vysoké.

Tepelná čerpadla před−
stavují inovativní technolo−
gii, která využívá tepelnou
energii ze vzduchu, vody
nebo země a přeměňuje ji
na teplo pro vytápění vaše−
ho domova. Kombinace fotovoltaiky
a tepelného čerpadla umožňuje vy−
užívat vámi vyrobenou solární ener−
gii pro ohřev vody a pro vytápění.

Klimatizace v létě chladí a v zi−
mě topí na principu tepelného čer−
padla vzduch / vzduch. Jejím příno−

sem je jak využití přebytků
energie z výroby FVE pro chla−
zení vašeho domu během tep−
lých letních dnů, tak i přitápění
v  přechodném období, kdy 
ještě nemusíte zapínat hlavní
zdroj topení. Klimatizace pohá−
něna solární energií umožní

užívat si příjemného prostředí ve
svém domě bez obav z vyšších
energetických nákladů.

Díky vlastní výrobě elektřiny
z fotovoltaických panelů snižujete
svou závislost na dodavatelích ji−
ných zdrojů energie, například na

plynu, a snižujete své
měsíční účty za pro −
vozní náklady. Panely
mohou sloužit jak
k  výrobě elektrické
energie, tak jen na
ohřev teplé užitkové
vody, která je jedním
z  největších žroutů
energie v domácnosti.

„Pokud již vlastníte fotovoltaické
panely a využíváte sluneční energii
k výrobě elektřiny nebo se k instalaci
právě chystáte, je čas zvážit další
krok k maximalizaci jejich přínosů.“,
říká Ing. Milan Kostečka, jehož firma
je v jižních Čechách předním doda −

 vatelem tepelných čerpadel, klima−
tizací a nově také fotovoltaiky pro
ohřev teplé užitkové vody či pro vý−
robu elektrické energie s více něž
30letou historií. Instalace tepelného
čerpadla pro vytápění či klimatizace
pro chlazení / přitápění je skvělým
způsobem, jak efektivně využít každý
sluneční paprsek.

Odborníci z firmy Kostečka Vám
zdarma zpracují návrh na řešení
využití zdrojů tepla a energie
na míru tak, aby bylo vhodné pro
Váš dům. Pomohou s  vyřízením
dotace a většinu zboží mají 
skla dem. Bezstarostný servis je
samozřejmostí.

Rádi Vám připravíme návrh 
zařízení ZDARMA.

Pomůžeme s vyřízením DOTACE.
Pošlete nám poptávku na:

www.kostecka.net
nebo volejte 606 60 60 60

Strakonice plánují pro tento rok
schodkový rozpočet s příjmy 
650,2 milionu a výdaji 751,4 mi −
lionu korun. Schodek 101,2 mili−
onu pokryjí z prostředků z minu−
lých let. Největší investicí bude
oprava Volyňské ulice na tahu I/4.
Radní meziročně asi o desetinu
navýšili částku na energie pro
městské organizace.

„Naše město vloni plánovalo vý−
daje 704 milionů, část z nich pře −
vedlo na nový rok. Kapitá lové výdaje
budou téměř 200 mi lionů“, uvedla
vedoucí finanč ního odbo ru Jitka
Šochmanová.

„Navrhli jsme všechny investice
tak, aby byly reálné. Bude určitě tře−
ba oprava Volyňské, jsou na ni pře−
vedené nějaké peníze z prostředků
minulých let. Hlavně už se modlíme,
aby to bylo za námi, protože to
strašně omezí provoz ve Strako −
nicích, což bude nepříjemné jak pro
občany, tak pro podnikatele a pro
projíždějící. Potřebujeme tu opravu,
aby byl na dlouhá léta pokoj.
Důležité jsou ale i investice do škol
a školek, jejichž současný stav

neod povídá potřebám dětí,“ řekl
starosta Břetislav Hrdlička.

Oprava Volyňské ulice, tedy části
silnice I/4, začne v březnu. Výbě −
rové řízení vyhrála firma Eurovia CS
s cenou 146,1 milionu. Město z to−
ho zaplatí téměř 91 milionů a zbytek
Ředitelství silnic a dálnic. Jde o jed−
nu z největších investic města za
poslední léta, pro rok 2024 počítá
radnice s 85 miliony korun. Silnice
I/4 vede z Prahy do jihozápadních
Čech a dál do Německa. Oprava
potr vá do roku 2025.

„V roce 2024 vybudujeme kana −
lizaci, vodovod a následný rok asfal−
ty. Zatím se počítá s částečnou uza−
vírkou,“ uvedl místostarosta Rudolf
Oberfalcer s tím, že město v příštím
roce začne stavět také novou ha −
sičskou zbrojnici v někdejším areálu
správy a údržby silnic, kde dnes
sídlí odbor dopravy. Bude to investi−
ce za 43 milionů, příští rok město
utratí zhruba 30 milionů.

Splátky úvěrů budou v tomto roce
17,4 milionu, spadají do nich peníze
za koupi pivovaru nebo na čistírnu
odpadních vod. (pru)

Strakonice se schodkem

Kombinovat klimatizaci, tepelné čerpadlo a fotovoltaiku 
se vyplatí a přináší tepelnou pohodu
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Jihočeši zaplatí víc
Jihočeši mají zase dražší vodu.
Jihočeský vodárenský svaz zvý−
šil cenu vody, kterou vyrábí
a prodává především městům
a obcím, o 5,3 procenta. Kromě
toho mohou zdra žit i samotná
města nebo obce. Meziročně
Jihočeský vodárenský svaz zdra−
žil cenu vodného o 1,20 Kč za
kubík. Stejně se prý podařilo udr−
žet zvýšení ceny pod hladinou
infla ce. Kromě toho ale mohou
cenu zvýšit ještě samotná města
a obce. Někde už to udělali, jinde
čekají. Spolu se zvýšením daně
z nemovitosti a místy i zásadně
elektřiny, je to pro lidi v kraji další
zásah do jejich peněženek.

Karel Roden varuje
Herec Karel Roden podpořil 
‘kampaň’ některých zoologických 
zahrad a prostřednictvím té v Hlu −
boké nad Vltavou varuje ve spotu,
aby lidé – návštěvníci bezmyšlen−
kovitě nekrmili zvířata. Slavný he−
rec reaguje na loňskou tragédii,
kdy v hlubocké zahradě uhynula
kvůli tomu březí losice. Hlas i tvář
Roden propůjčil kampani proto,
že je sám zkušeným chovatelem
zvířat a například každoročně vy−
stavuje svůj skot na ČB Zemi živi−
telce. Zahrada si tak slibuje od
spolupráce s hercem, že se lidé
více zamyslí a uvědomí si, že pře−
kotné krmení zvěře jim může ve
výsledku způsobit i kruté umírání.

Senior domy zdraží
Ceny za ubytování a péči v mnoha
jihočeských domovech seniorů
se zvyšují kvůli zvýšení úhradové
vyhlášky. Pro klienty je to až
o 1400 korun měsíčně navíc.
Někteří se obávají, ze na to nebu−
dou mít. Stát musí seniorům, kteří
mají nižší důchod, doplácet rozdíl
ceny, aby jim zbylo minimum pro
osobní potřebu. Vždy jim musí
zůstat minimálně 15 procent 
příjmů. To však přijde státní po−
kladnu až na stovky miliónu ko−
run. Ceny kvůli úpravě úhradové
vyhlášky vzrostou za pobyt a pe−
čovatelskou službu, ale i za jídlo
pro obyvatele. Ve státním zařízení
vyjde tak denní pobyt člověka na
maximálně 560 Kč.

Takzvaný „táborský Žofín“, tedy
KD Střelnice, se na jeden den 
stal dějištěm natáčení videoklipu. 
Re žisér F. A. Brabec zde natáčel
klip k pokračování filmu o psím
hrdi novi Gumpovi. A tak kromě de−
sítek dětí ze základních umělec−
kých škol z Táborska, přijeli i Lucie
Bílá, Václav Noid Bárta, Pokáč
a taky Richard Krajčo.

Gump – Jsme dvojka navazuje na
mimořádně úspěšný rodinný film
Gump – pes, který naučil lidi žít z ro−
ku 2021. Ten stejně jako teď druhý

díl režisér F. A. Brabec nato−
čil podle stejnojmenné kni−
hy táborského rodáka, pod−
nikatele a producenta Filipa
Rožka. Koncem ledna vy−
tvořilo scénu v sále tábor−
ské Střelnice na tři sta dětí
ze Základní umělecké školy
v Sezimově Ústí a jejího pě−
veckého sboru Fénix, z pě−
veckého sboru Čekanka
z čekanické školy a z Mon −
tessori školy ze Slap spolu
se zpěváky úžasné těleso.

„Pokračování Gumpa jde do kin
28. března. Jsem moc rád, že se to
po třech letech podařilo a zase
jsme dali dohromady skvělý tým 
lidí. Jsem i rád, že se podařilo nato−
čit tady na táborské Střelnici hezký
klip, atmosféra byla skvělá,“ po−
dotkl Rožek.

„Já jsem spokojená a je to krásná
atmosféra. Jsem moc ráda, že
vznikl Gump i jeho pokračování.
Pejsky a zvířátka všeobecně miluju,
takže mě těší, že můžu podpořit
film i svou účastí v hudební části,“
dodala Lucie Bílá. (pru)

Klip k novému Gumpovi točila Bílá, 
Noid, Pokáč i Krajčo v Táboře
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NA SLOVÍČKO S LÉČITELEM
Možná se Vám dostal do ruky letáček, na němž léčitel PhDr. Ladislav Kolářík, Mistr REIKI, informuje,
že pomáhá lidem u závažných, chronických i psychických onemocnění. V naléhavých případech i na dálku.
REIKI také vyučuje a zasvěcuje, poradny má v Praze i v Plzni. Odpověděl nám na pár otázek:

��Můžete čtenářům přiblížit, co je REIKI?
Je to japonské slovo. REI – vesmírné dávání života, KI – energie, tedy
vesmír ná životodárná energie. Učení REIKI pochází z Tibetu od buddhistic−
kých mnichů a je staré přes tři tisíce let. V roce 1822 duchovní Mikao Usui
objevil při meditaci klíč k léčbě. V roce 1980 bylo na celém světě 22 Mistrů
REIKI. První klinika REIKI byla otevřena v Tokiu, dnes jsou již v USA i jinde.
V současnosti je ve světě více než 1000 Mistrů REIKI, kteří ji mohou předávat
dál. REIKI energie působí na celý oganismus, jde vlastně o vyrovnání toků
energií přes sedm čaker. Čakra je kanál, kterým proudí energie do těla a z těla
ven. REIKI energie navodí v čakrách rovnováhu, a tím se organismus zbaví
nemocí, nebo se dá předcházet nemocem. REIKI energie rozpouští nádory,
záněty atd., rovněž harmonizuje psychiku a dává radost do života.

� Co děláte, když léčíte?
Když zájemce ke mně přijde, zeptám se na křestní jméno, automatickou kres−
bou určím, kde jsou největší problémy v klientově těle. Výsledek si ještě potvr−
dím automatickým písmem. Změřím na stupnici pomocí kyvadla, na kolik pro−
cent pracují jednotlivé tělesné orgány. Klient mi diagnózu potvrdí na základě
lékařských vyšetření. Zdůrazňuji, že medicína je prvotní, REIKI je podpůrný
prostředek k léčbě. Pak přiblížím ruce ke klientovu tělu v místech, která jsou
bolavá, nedotýkám se. REIKI energie je zvláštní tím, že se sama roz e běh ne do
postiženého místa, kde je zapotřebí. Jedinečná v tom, že ji lze posílat na dálku
a vložit do ní myšlenku jako kód, co se má uzdravit nebo zlepšit. 

� Odkud berete REIKI 
energii?

Každý, kdo je zasvěcen, může požá−
dat o energii a ona pak do něho proudí
temenní sedmou čakrou a vychází ru−
kama. Energie vlastně léčitelem proté−
ká a je předávána klientovi. Obvykle
stačí dvě tři návštěvy, ale mám také
klienty, kteří za mnou jezdí každé dva
týdny. Jedno sezení i  se stanovením
diagnózy trvá 40 – 60 minut.

� Léčíte pouze energií?
Také používám k léčení metodu vy−
sokých duchovních zákonů, která
vychází z dávné tradice a chápání
našich předků, kteří považovali ve−
smír, přírodu a vše živé za jeden 
celek působící v jednotě. Vše dopl−
ňuji bylinnými přípravky. Tyto meto−
dy a REIKI přednáším na meziná −
rodním festivalu „Miluj svůj život“
v Praze a také v Plzni. 



6 Rozhled – Jižní Čechy 1-2/2024Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz

Nabídka vzdělávacích programů pro absolventy
základních škol:
Gymnázium, čtyřleté denní studium zakončené maturitní zkouškou, 
skladba předmětů je všeobecně zaměřena, individuální přístup 
ke studentům, možnost studovat dle IVP. 

Obchodní akademie, čtyřleté denní studium zakončené maturitní 
zkouškou. Zaměření si student vybírá od třetího ročníku.
Toto studium má tato zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo, Počítačová grafika a 3D, 
Provoz diplomatických služeb

Kominík, tříleté denní studium. 
Studium je zakončeno záverečnou zkouškou a získáním výučního listu.

Podnikání, dvouleté denní nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.
Probíhá výuka všeobecných i odborných, zvláště ekonomických předmětů.

Dálková forma studia v rámci dalšího vzdělávání
dospělých: výuka probíhá o sobotách.
Obchodní akademie, čtyřleté studium zakončené maturitní zkouškou
jednotlivá zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo

Podnikání, tříleté dálkové nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.

Předškolní a mimoškolní pedagogika, čtyřleté dálkové studium 
a dvouleté zkrácené studium. Výuka probíhá o sobotách.

Kominík, jednoleté zkrácené studium.  
Studium je zakončeno závěrečnou zkouškou a získáním výučního listu.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu jiného oboru 
nebo maturitní vysvědčení.

Trnkova 125, 345 61 Staňkov
e−mail: bastlova@bean.cz, 

tel.: 773 971 313, www.beanstankov.cz

pro školní rok 2024/2025:

Nová nabídka
vzdělávacích programů

Soukromé Střední odborné školy
a Gymnázia BEAN s. r. o.

Kominík − revizní technik spalinových cest 
– přípravný kurz a zkoušky. 

Výstupem je certifikátpro výkon revizí spalinových cest.
Veškeré informace o studiu také dostanete 

na telefonu 773 971 313. ROZHODNĚTE SE RYCHLE !

Těšíme se na spolupráci s Vámi.
Mgr. Jitka Boříková, ředItelka školy

POZOR NOVINKA!

Přijďte k nám studovat.
Srdečně Vás i Vaše rodiče zveme k návštěvě naší školy, a to nejen na dny

otevřených dveří, ale i na základě osobní domluvy termínu návštěvy.

Dny otevřených dveří:
vždy sobota 9,00 – 12,00 hodin v následujících termínech:

4. 11. 23, 25. 11. 2023, 2. 12. 2023, 13. 1. 2024, 17. 2. 2024

Sladovna lákala turisty
Písecká galerie Sladovna, která je
zaměřená na rodiny s dětmi, přilá−
kala loni přes 52 000 návštěvníků.
Je to meziročně o několik tisíc 
více. Letos obmění stálou zážitko−
vou výstavu Mraveniště, kterou již
prošlo čtvrt milionu lidí. Hlavní vý−
stavu sezony připravuje s dětmi,
s nimiž spolupracuje, téma ještě
není jasné. Po šesti letech zřejmě
opět nabídne výstavu o životě včel.

„V covidových letech nám ná −
vštěvnost padla na polovinu, pak
se trošku zvedala a teď díkybohu
už druhý rok po sobě stoupne vždy
o nějakou tisícovku. To nás těší,
je to moc dobré číslo,“ řekl k loň−
ské návštěvnosti ředitel Sla dovny
Adam Langer.

Loni v létě přišlo do Sladovny
přes 20 000 lidí, nejvíc od období
pandemie. Největším lákadlem byla
výstava ilustrátorky a autorky dět−
ských knih Daisy Mrázkové. Zhruba
třetina všech loňských návštěvníků
byla z Písku a okolí, dvě třetiny odji−
nud, přičemž v létě tvoří turisté až
90 procent příchozích.

Sladovna teď upravuje Mrave −
niště, což je herní dřevěný labyrint
tunelů a mostů, výtvarně ztvárněné
mravenčí obydlí. Jeho autorem je
výtvarník Vladimír Větrovský.

„Mraveniště otevřeme v polovině
února, s velkou změnou, s novými
prvky. Připravujeme velké změny
v dalších výstavách, jako jsou Ani −
márium, Hnízdo ilustrace, od pod−
zimu se snažíme orientovat na

lektor ské programy. Bude to rok
pečování o výstavy, které ve Sla −
dovně jsou,“ řekl ředitel s tím, že za
šest let přilákalo Mraveniště téměř
250 000 lidí.

Hlavní výstava sezony, jež začne
v květnu, ještě nemá téma. Vy −
mýšlejí ho děti, s nimiž galerie spo −
lu  pracuje. Do Sladovny se zároveň
pravděpodobně vrátí výstava Včela,
která je určená dětem. Přibližuje
včelí život, Sladovna ji nabízela 
v roce 2018.

„Výstava projela půlku republiky.
Dopřejeme jí návrat, protože v ná −
vštěv nické anketě vycházelo, že si ji
děti přejí,“ dodal ředitel Langer. (pru)

Budějovice investují do areálu
Přibližně 50 milionů korun investu−
jí letos do pokračování výstavby
sportovního areálu u Vltavy České
Budějovice. Do léta chce radnice
přeložit cyklostezku, která středis−
kem vede, a vybudovat parkoviště.
Areál s přírodní pláží na levém
břehu Vltavy za křižovatkou Dia −
mant město otevřelo loni. Nabízí
hřiště, mola, restaurace, kavárnu
nebo pódium pro kulturní akce.

„Areálem prochází stezka, která
spojuje České Budějovice s Hlubo −
kou nad Vltavou. Kromě cyklistů ji
využívají také chodci nebo lidé na
in−line bruslích. Město ji proto přelo−
ží, aby vedla kolem areálu. Na pro−
jekt vypsalo výběrové řízení.“ uvedl
náměstek primátorky Petr Maroš.

Dosavadní náklady na vybudová−
ní areálu byly zhruba 55 milionů

korun. Podle vedení města bylo
hlavním cílem využít potenciál řeky
a nabídnout obyvatelům relaxační
areál, za kterým velká část rodičů
s dětmi jezdila do blízké Hluboké
nad Vltavou.

Všechny atrakce kromě kur tů
na plážový volejbal jsou zdarma.
Město chystá i další úpravy.
„Z jed noho beachvolejbalového
hřiště se stane hřiště pro plážový
fotbal, budou tam instalovány nové
stoly na ping−pong, dále hřiště
na badminton a pickleball, což je
zjednodušený tenis, a také na 
streetball. Navíc tam ještě vznikne
půjčov na nářadí pro vodní sporty,“
řekl náměstek.

Návštěvníci budou moci nej −
později od července využívat nové
parkoviště pro 99 aut. (pru)
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Alšovka trhá rekordy
Alšova jihočeská galerie měla lo−
ni rekordní návštěvnost. Přišlo
přes 90 000 lidí. Nejvíc lákaly
práce Hanse R. Gigera, autora
filmového Vetřelce, které vidělo
46 000 návštěvníků. 

Letošní hlavní výstava sezony
Belveder Na Hluboké ukáže díla
Anselma Kiefera, Honoré Dau −
miera či Josefa Čapka. Jedním
z témat bude i klimatická změna.
V létě chce mít AJG vítěze archi−
tektonické soutěže, který navrhne
novou galerijní budovu v Českých
Budějo vicích s náklady kolem
miliardy korun.

Letošní hlavní výstava sezóny
vychází z té, která byla ve vídeň−
ském muzeu Belveder. Budou to
díla od 16. století až po současná,
galerie jedná i o zápůjčce díla ni−
zozemského malíře Pieta Mon −
driana. Kolekce obsáhne 45 prací
z Belve deru, další ze sbírek AJG
i odjinud. Výstava začne 9. červ−
na, představí odraz stromu v umě−
ní, zohlední i ekologická témata.
Potrvá téměř pět měsíců. „Připra −
vujeme i doprovodné programy,

které míří ke klimatické změně,
udržitelnosti a věcem, které dnes
velmi rezonují a kterých se tato
výstava ve všem dotýká. Je to
o dnešní době, jak můžeme při−
spět k tomu, aby byl svět udržitel−
nější,“ řekl ředitel Aleš Seifer t
a dodal, že rakouský sochař
Johann Feilacher vytvoří k tématu
v zámecké jízdárně les z jihoče−
ských vánočních stromů.

Jihočeský kraj, pod nějž galerie
spadá, pro ni chystá novou budovu
na Senovážném náměstí v Čes −
kých Budějovicích. Letos vyčlenil
deset milionů korun na mezinárod−
ní archi tektonickou soutěž, jejíž ví−
těz bude známý v létě. Budova by
měla být hotová v roce 2028, kdy
budou Budějovice Evropským hlav−
ním městem kultury.

Na jaře otevře AJG novou stálou
expozici v budějovickém Wor t −
nerově domě. Představí sbírky, 
jejichž základem jsou středověké
sochy a obrazy. Stálou výstavu
gotických madon, jež byly na
Hluboké v zámecké jízdárně, zru−
šila galerie v roce 2022. (pru)
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Místo kasáren 
čtvrť pro tisíce lidí

Český Krumlov chystá v areálu
bývalých kasáren ve Vyšném 
novou čtvrť pro 3,5 tisíce lidí.
Kromě bytů, obchodů a senior
domu také novou vodní nádrž,
která poslouží jako relaxační
místo pro obyvatele. Město upra−
ví rybník, který není v dobrém
stavu a který by měl být vedle bu−
doucího domova pro seniory.

„Nová vodní nádrž bude hoto−
vá do tří let, seniorské zařízení
bude realizovat Jihočeský kraj,“
řek starosta Alexandr Nogrády.

V nové městské čtvrti ve Vyš −
ném s pracovním názvem Nový
Dvůr by mělo podle architekto−
nické studie žít až 3500 lidí.
Zastavitelná plocha je 60 000
metrů čtverečních. Studie počítá
až s 1200 byty. Vše má vzniknout
na 24 hektarech. Starší odhad
nákladů na všechny stavby je
čtyři miliardy korun.

Město teď ve Vyšném při −
pravuje rodinné bydlení i stavbu
30 bytů ve formě družstevního
bydlení. Na bytovou výstavbu se
chce letos víc zaměřit, plánů má
víc, jak uvedlo na webu. V areálu
obnovilo zeleň a vybudovalo tra−
su pro pěší, která propojuje část
města od vlakového nádraží
k Vyšnému.

Zákaz cirkusů 
neprošel

Hodně kontroverzní návrh přišel
od jednoho z radních v Písku, aby
město při největších kulturních
akcích ve městě zakázalo luna−
parky a cirkusy. Tito provozova−
telé prý parazitují na tom, že do
města přijede hodně lidí. Přitom
platí za plochu nemalé poplatky.
Se svým návrhem, kterým zvedl
vlnu nevole i mezi dalšími kolegy,
občany i pořadateli, zakazujícím
cirkusy a lunaparky v době ko −
nání velkých akcí, radní Robin
Mikušiak neprošel. Nepodpořil to
ani starosta Michal Čapek, který
naopak chce, aby nebylo omeze−
no právo na provozování zábav−
ných projektů. Někteří občané,
ale i zastupitelé, považují návrh
radního za nesmyslný, který 
neměl šanci projít.

Je to něco, co tu ještě nebylo!
Zcela mimořádná výstava Mistři
renesance je nyní od února až do
20. března k vidění v pavilonu T2
na českobudějovickém výstavišti.
Ná vštěvníci na ní uvidí přes 40 li−
cencovaných věrných kopií těch
největších děl světových mistrů,
da Vinci, Raffaela, Michelangela
a Botticceliho. Atraktivní je výsta−
va pro děti, žáky, studenty, ale
i pro dospělé.

„Po loňské petiměsíční misi
v pražském Mánesu mají nyní Jiho −
češi jedinečnou šanci vidět pod jed−
nou střechou v reálných rozměrech
taková díla, jako je Poslední večeře,
Stvoření světa, dvě Mony Lisy, Dámu
s hranostajem, část Sixtinské kaple,
ale třeba Zrození Venuše a taky více
jak pětimetrovou sochu Davida, 
která má i s kupolí, jež ho kryje, přes
9 metrů na výšku,“ říká mluvčí 
a PR manažer výstavy René Kekely.

Tato výstava prošla už Němec −
kem, Rakouskem a loni byla poprvé
v ČR. Premiéru měla v Praze a nyní
ji lidé uvidí v Českých Budějovicích.

„Pro studenty a žáky různých
škol je to zcela jedinečná šance, jak

vidět světová díla z naprosté blíz−
kosti. Jak si na ně i sáhnout, vyfotit
se s nimi. Protože na to, aby objeli
16 galerií v 12 zemích světa má jen
málokdo tolik času a prostředků.
Rakouský scénograf Manfred
Waba, který měl kdysi tento nápad,
pochopil, že lidé chtějí vidět krásná
díla, ale ne všichni mají tu šanci je

spatřit v originálech,“ říká produ−
centka projektu Jana Kaiserová.

„Když jdete do Sixtinské kaple,
vidíte strop a můžete si zlomit
krk, abyste vůbec postřehli nějaké
detaily. Když navštívíte pařížský
Louvre, za chvíli vás od Mony Lisi,
kterou vidíte asi z 10 metrů, že−
nou… ale tady na to máte čas
a klid,“ podotkl René Kekely s tím,
že audioprůvodce namluvil herec
Jan Přeučil, který má mj. k Českým
Budějovicím zvláštní vztah. Poprvé
se zde oženil v padesátých letech,
poté, co zde sloužil na vojně, po −
prvé zde taky pracoval v rozhlase
a rád se sem i vrací.

Vstupenky na Mistry renesance
i další informace najdou zájemci na
www.mistrirenesance.cz

Zcela unikátní výstava Mistři
renesance pro děti i dospělé

Správa železnic investuje i letos
stamiliony do oprav a stavby ná−
dražních budov. 

Například postaví malé nádraží
v Kájově na Českokrumlovsku, do−
končí opravy nádraží v Černém Kříži
a v Nové Vsi nad Lužnicí. Začne také
opravovat budovu v Dačicích. Nově
se také otevírá budova historického
nádraží v Českých Budějovicích, za
miliardu korun. Jen loni dala Správa
železnic na opravy a údržbu budov
v ČR 2,86 miliardy korun, letos to
bude asi o 820 milionů méně.

„V Jihočeském kraji je nejnároč−
nější a největší rekonstrukcí ta
v Českých Budějovicích, kterou le−
tos zakončíme. Je to první komplet−
ní oprava budovy, jejíž his−
torie sahá do roku 1868,“
uvedla mluvčí Správy želez−
nic Nela Eberl Friebová.

SŽ předpokládá, že letos
dokončí opravy budov
v Černém Kříži, kde práce
vycházejí na 11 milionů,
a v Nové Vsi nad Lužnicí,
tam je cena 17,5 milionu

korun. Správa železnic chce letos
začít opravovat i budovu v Dačicích,
bude zateplená a přibudou bezbarié−
rové toalety. Náklady by měly do−
sáhnout 19,5 milionů. Opravy za
15 milionů letos instituce chystá 
také v Čimelicích na Písecku. (pru)

Staví i opravují nádraží
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Dotaz čtenáře P. S. 
z Plzně – Bolevce:
Chystám se sepsat závěť
a při čtení občanského
záko níku mě zaujala mož−
nost povolat vykonavatele
závěti. Co může pro na −
plnění jednotlivých bodů
mojí závěti tento vykona−
vatel udělat?

Odpověď advokátní
kanceláře :

Institut vykonavatele závěti se
dostal do našeho právního řádu
v  Novém občanském zákoníku,
který byl vydán s  účinností od
01.01.2014 a je třeba říct, že za
tu dobu s  ním ještě velké zku −
šenosti nejsou. Práva a povin−
nosti vykonavatele závěti jsou
rám cově upravena v § 1553–
1555 občanského zákoníku,
které ovšem formulují poměrně
obec ně jeho činnost. 

Zásadní je, že je to zůstavitel,
který určuje, zda a kdo bude vy−
konavatelem závěti, v  textu zá−
věti může také určit jeho povin−
nosti, a dokonce i způsob od−
měňování, včetně toho, z  ja−
kých prostředků se tak stane. 

Za nejlepší postup, pokud
chcete tento institut použít, je

nutné učinit závěť u notáře. Závěť
sepsána u notáře je zaevidována
v  Registru závětí, který vede
Notářská komora a při projedná−
vání dědictví pak soud tuto sku−
tečnost nejen konstatuje, ale vy−
konavatele závěti přímo vyrozu−
mí a informuje ho i o tom, který
notář jako soudní komisař bude
dědictví projednávat. 

Vykonavatel se pak aktivně
zúčastní dědického řízení, při−
čemž v  podstatě jde o to, aby
dbal o řádné splnění poslední
vůle zůstavitele. Má k tomu po−
třebná práva ke splnění úkolů,
které jsou v  závěti obsaženy.
Zejména může před soudem há−
jit platnost závěti, namítat ne−
způsobilost dědice nebo odka−
zovníka a vůbec dbát o splnění
zůstavitelových pokynů, které
závět obsahuje. 

Významné je i to (§ 1554/2
o. z.), že pokud není zůsta −
vitelem povolán správce po −
zůstalosti, tak vykonavatel zá−
věti také spravuje pozůstalost,
a to až do té doby, než soud
roz hodne o případném jiném
opatření nebo dědické řízení
ukončí. Majetek náležející do
pozůstalosti je však povinen
spravovat s  péčí řádného hos−
podáře a za tuto správu pak od−
povídá dědicům. 

Podrobnější, ale hlavně kon−
krétnější informace Vám po−
skytne každý notář, a to přede−
vším v souvislosti s vypracová−
ním závěti, jak to také v  textu
shora doporučuji. 

JUDr. Václav Korecký

PRÁVNÍ
PORADNA

Advokátní kancelář JUDr. Václava Koreckého 
a Mgr. Radka Chaloupky

Památkáři se bouří,
větrníky nechtějí!
Plánovanou stavbu tří vysokých vě−
trných elektráren u hradu Rožm −
berk nad Vltavou zcela jasně odmí−
tá Národní památkový ústav. Větr −
níky by výrazně poškodily památko−
vé a krajinářské hodnoty hradu,
který je národní kulturní památkou.

Elektrárny by měly být vysoké
skoro 250 metrů, nejvyšší v ČR.
Město do konce března vypíše refe−
rendum, aby se v něm obyvatelé ke
stavbě vyjádřili, řekl místostarosta
Daniel Hovorka.

„Národní památkový ústav pova−
žuje záměr výstavby tří vysokých
větrných elektráren na dohled hradu
a historickému městu Rožmberk
nad Vltavou za výrazné ohrožení pa−
mátkových a krajinářských hodnot
národní kulturní památky hradu
a historického města. Stavba by vý−
razně poškodila ojediněle dochova−
ný krajinný rámec, do kterého je ná−
rodní kulturní památka hradu zasa −
zená,“ uvedli památkáři. Stavba by
podle nich také poškodila ‘ikonický’
a zažitý obraz města s dominantami
kostela svatého Mikuláše, dolního
hradu a věže Jakobínka.

Každou z elektráren má tvořit ro−
tor o průměru 162 metrů ukotvený
na tubusu vysokém 166 metrů.
Horní bod, kde by se rotor obracel,
by byl téměř 250 metrů od země.

„Plán investice ještě není, protože
potřebuju mít zjištěné veškeré náleži−
tosti. Potřebuju vědět, co na to obča−
né v Rožmberku, co obec. Zatím je to
ve stadiu příprav,“ řekl Josef Urbich,
zástupce firmy, jež elektrárny plánu−
je. Investor také přislíbil městu roční
příspěvek tři miliony korun.

„Musí rozhodnout hlas lidu. Pojď −
me se zeptat lidí, to je férové a nej−
lepší. Ty větrníky mají být největší
v republice. Jsem přítel komunitní
energie, tak když už tam má tohle
vyrůst, tak ten větrník by měl vy −
rábět obci peníze. Může fungovat
40 let, tak když si tu energii budou
moci brát lidé, mohli by z toho něco
mít naše děti a vnuci, tak pak je
to investice, která má smysl,“  řekl
místostarosta Hovorka. Elektrárny
by podle odborníků trvale znehod−
notily kulturní hodnoty místa, kde
dosud hrad žádným výrazným ruši−
vým vlivům nečelí. (pru)



10 Rozhled – Jižní Čechy 1-2/2024Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz

sousedůKrátce
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Penězi podpoří
gastromomii

Dolní Rakousy se rozhodly 
velmi netradičně podpořit 
gas tro nomii, podnikatele a živ −
nost níky, kteří chtějí udržet 
život v obcích a malých měs−
tečkách. Kdokoli otevře nebo
převezme plnohodnotnou hos−
podu v místě, kde jiná není,
dosta ne velmi štědrou dotaci
až 10 000 eur.

Dolnorakouská zemská vláda
nazývá podporu hostinskou
prémií. Chce zachovat gastro−
nomii v místech, kde by jinak
skončila nebo nebyla. Podmín −
kou pro udělení podpory je
nabíd ka regionálních jídel a ná−
pojů. Podobně podmínilo její
vyplacení Tyrolsko.

Desítky let unikal
Skupina vyšetřovatelů němec−
ké policie s názvem Cold Case
(Odložené případy) chce otevřít
po 32 letech vraždu 28leté de−
koratérky z Dortmundu. Na ulici
zadrželi v pondělí důvodně po−
dezřelého ze spáchání tohoto
zločinu 60letého muže. Podle
tehdy zajištěných stop byli pa−
chatelé dva. Do domu vnikli
sklepní šachtou. U jednoho po−
licie zajistila DNA, ale ta se
v databance s žádnou nezto −
tožnila. Státní zastupitelství vy−
psalo za rozhodující informaci
odměnu 5000 eur.

Hlasovali 
o koblihách

V hlasování gourmetmagazínu
Falstaff o nejlepší koblihy Hor −
ních Rakous vyhrálo pekařství
z Gmundenu, pro které hlaso−
valo 27 % zákazníků−hodno −
titelů. Druhá skončila Café−
Konditorei Poißl ve Freis tadtu
s 26 %, cukrářství Grellin ger
ve Gmundenu a cukrářství 
Jin drak v Linci získala po
10 %. V celostátním hlasování
zví tězilo potřetí za sebou pe−
kařství Vorhauer ze Seekir −
chenu am Wallersee, tentokrát
se 45 % hlasů.

Známou jindřichohradeckou likér−
ku Fruko−Schulz koupí pražská
strojírenská firma. Podíly prodají
ruští akcionáři, kteří drží 90 pro−
cent, svůj desetiprocentní podíl
prodá i ředitel Josef Nejedlý. 

Jde o transakci za stovky milionů
korun. Likérka, která má na čerpací
stanici i čerpačku s rumem, mění
majitele, protože kvůli válce na
Ukrajině a ruským vlastníkům přišla
o některé odběratele a spolupráci
s ní ukončila i banka. Za loňský rok
čeká firma zisk, předloni měla ztrá−
tu. Rusko je pro ni hlavní exportní
trh, z Ukrajiny má teď nabídky, aby
pro tamní firmy vyráběla vodku.

„V době dvou měsíců se změní
akcio nářská struktura. Ruští akcioná−
ři prodávají své podíly české firmě.
Bude to ku prospěchu naší firmy,
protože budeme mít otevřené pole
tam, kde nás kvůli ruským akcioná−
řům vyhodili z trhu, měli jsme problé−
my s dodavateli, odběrateli, s ban−
kou. To vše už nebude. Firma bude
čistě v českých rukou. Hotovo je z 95
procent, chybí jeden podpis. Je za−
placená záloha, do měsíce by to mě−
lo být v obchodním rejstříku. Chtěl
jsem, aby to byl někdo mimo potravi−
nářský obor, hlavně aby to nebyla 
naše konkurence,“ řekl Josef Nejedlý.

Rusko bylo dosud pro firmu nej−
větším zahraničním odběratelem,
na firemním expor tu se tamní trh
předloni podílel téměř 65 procenty.
Do Ruska firma se zhruba 80 za −
měst nanci dál vyváží. Loni tam
vyvez la přes milion lahví, hlavně 
li ké ry a whiskey. Se skupinou chce
obcho dovat dál.

„Nerozcházíme se ve zlém. Chtějí
s námi dál obchodovat, umíme vy−
rábět likéry, které odebírají,“ řekl
Nejedlý, jenž zůstává ředitelem
a jednatelem likérky.

Kvůli ruským majitelům ukončily
s likérkou spolupráci obří e−shopy

a skončili i velcí odběratelé, jako
obchod ní řetězce. Spolupráci ukon−
čila i jedna z předních bank. Nově je
klientem jiné banky.

Firma bude letos investovat asi
15 milionů korun. Plánuje solární
elektrárnu, peníze dá i do techno −
logií, aby mohla stáčet i do jiného
druhu lahví.

Loni likérka zdražila o několik pro−
cent, letos ceny stoupnou kvůli vyš−
ší spotřební dani na alkohol. Na své
čerpací stanici v Jindřichově Hradci
prodává půllitr čepovaného rumu za
109 korun. V obchodech, kde stál
nyní tuzemák 145 korun, může být
nově až za 180. (pru)

Prodají likérku i s čerpačkou rumu

Strakonice řeší problém s nedo−
statkem parkovacích míst. Pomoci
má nový parkovací dům pro více
než 200 aut. 

Město ho chce postavit v centru,
na místě současného povrchového
parkoviště pod nemocnicí. Nový par−
kovací dům by měl mít osm polopa−
ter, takže výška budovy zohlední
i okolní zástavbu, nebude ji převyšo−

vat. Náklady na stavbu jsou odhad−
nuty na 120 milionů korun. Město
chce využít dotaci Evropské unie.

„Vlastní stavba by tak mohla začít
v příštím roce. Využít by parkovací−
ho domu mohli i lidé, kteří jezdí 
vlakem či autobusem pryč,“ uvedli
zástupci města.

Nových více než 500 míst mají ta−
ké obyvatelé a návštěvníci Českých

Budějovic. U sportovní haly vznikl
parkovací dům pro 500 aut a 70 kol.
Navíc ti, kteří do Budějovic dojíždí za
prací, budou mít zvýhodněné ceny,
pokud přijedou do 8 hodiny ranní.
Zaparkují za 50 korun na celý den.
„To městu značně uleví v parkování,
protože je zde problém s umístěním
automobilů, zvláště v centru a okolí,“
uvedla mluvčí města Jitka Welzlová
s tím, že radnice chystá další parko−
vací dům na sídlišti Máj. (pru)

Chystají parkovací dům
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Jaderná elektrárna Temelín dodala
loni za necelé tři měsíce provozu
horkovodu do Českých Budějovic
258 terajoulů tepla. Jde zhruba
o třetinu z plánovaných ročních do−
dávek pro město, které by měly být
750 TJ. Naplno dodává horkovod
teplo i v těchto mrazivých dnech.
Jde o třetí nejdelší horkovod v ČR.

„Dodáváme tolik tepla, kolik 
Čes ké Budějovice potřebují. Do −
dávky se odvíjí do venkovní teploty
a spotřeby ve městě. Podle toho
pak nastavujeme teplotu a množ−
ství vody, která do Budějovic prou−
dí,“ uvedl ředitel temelínské elekt −
rárny Jan Kruml.

Průměrná denní dodávka tepla
z horkovodu byla loni 2,8 TJ.
Nejvíc tepla proudilo potrubím
do Budějovic 8. prosince, kdy

teplo ta klesla pod minus čtyři 
stupně Celsia, Temelín ten den do 
města dodal 4,9 TJ. Čím nižší
teplo ty venku jsou, tím víc tepla
horko vod dodává.

Temelín propojila s Budějovicemi
dvě 26 kilometrů dlouhá potrubí
o vnějším průměru 80 centimetrů.
Obě jsou minimálně 1,3 metru pod
zemí. V zimě proudí do Budějovic
voda o teplotě až 140 stupňů Celsia,
v létě kolem 90 stupňů Celsia.

ČEZ by do Český Budějovic měl
ročně dodat 750 TJ tepla. Horkovod
by měl dodávat teplo do budějo −
vické teplárny nejméně 20 let.

Teplovod za skoro 2,5 miliardy
korun byl spuštěn v polovině října
loňského roku, přitom kvůli problé−
mům byl zprovozněn o skoro dva
roky později. (pru)

Třetí nejdelší horkovod
funguje a dodává teplo

Zhruba čtyřkilometrový východní
obchvat Strakonic by mohl vznik−
nout do roku 2035. 

Z města by odvedl dopravu od
Prahy směrem na Strážný. Ředitel −
ství silnic a dálnic má hotovou tech−
nicko – ekonomickou studii východ−
ního obchvatu silnice I/4. Hrubý 

odhad nákladů je dvě miliardy ko run,
stát ale zatím nerozhodl, zda ob−
chvat postaví. Studii, jež nabízí dvě
trasy obchvatu, projednali i strako−
ničtí radní a nyní v únoru vyberou
lepší možnou variantu zastupitelé.

„Je to navržené ve dvou varian−
tách. Zastupitelstvo by si mělo 
určit, kterou variantu bude prefe −
rovat. Potom to bude podklad
pro projektování. Je to tah Praha –
Strážný, I/4. To znamená, že by ob−
chvat začal u příjezdu od Prahy
před Strakonicemi a šel by kolem
města směrem na Volyni a Vim −
perk. Zahrnuje most přes řeku, přes
nádraží, velkou křižovatku na Budě −
jovice, docela velká stavba, řádově

za dvě miliardy. Tím, že se dostaví
dálnice D4, může vzrůst cesto −
vání na jih a obchvat se může
stát priori tou,“ uvedl místostarosta
Rudolf Oberfalcer.

Odhadovaná cena je 1,5 až 2 mili−
ardy korun. Studie, kterou za více
než 800 tisíc korun zpracovala sou−

kromá společnost, přináší dvě va−
rianty. Jednu dlouhou 4,16 kilomet−
ru, druhou měřící 4,6 kilometru.

„Pokud bude projekt schválený
a příprava bude bez výrazněj ších
komplikací, předpokládáme, že
stav ba by mohla začít zhruba v roce
2032 nebo 2033. Prozatím nicméně
opravdu pracujeme pouze se studií
obchvatu,“ informoval mluvčí jiho−
českého ŘSD Adam Koloušek.

Na podzim 2018 zprovoznilo ŘSD
ve Strakonicích obchvat silnice I/22.
Stavba dlouhá 1,54 kilometru stála
kolem čtvrt miliardy korun. Obchvat
odvádí těžkou dopravu z centra, 
kudy denně podle odhadů radnice
projelo 1700 kamionů. (pru)

Strakonice chystají obchvat
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Vlků na Šumavě přibývá, chovatelé skotu se bojí
Ochránci přírody a ekologické
spolky jsou nadšení, chovatelé
skotu a stád ovcí už tolik ne. Ti
se bojí! Někteří místní dokonce 
varují před vycházkami do částí 
lesů. Rostoucí populace vlka na
Šumavě by mohla mít vliv na
obno vu lesa, a to díky dopadu vý−
skytu těchto šelem na pohyb a po−
čet jelenů, srnců a prasat. Zda to
tak je, nyní zkoumají vědci.

Vědci sledují pohyb zvířat pomocí
GPS obojků, jejich počet prostřed−
nictvím fotopastí a také třeba analy−
zují trus vlků. Na výzkumu se podílí
také správy českého Národního par−
ku Šumava a německého Národního
parku Bavorský les.

„Projekt má trvat tři roky. Ukázat
by měl, jak se chovají jeleni, srnci
a divoká prasata v oblasti, kde se
pohybují vlci. Na Šumavě teď podle
správy parku žijí vlci trvale v šesti
teritoriích,“ V tiskové zprávě uvedla
mluvčí České zemědělské univerzity

v Praze Karla Mráčková. „Postrádá −
me ale vědecká data o ekologickém
vlivu vlků na přírodu, která je dnes
pod silným tlakem vysokých stavů
populací srnce obecného a jelena
evropského,“ uvedl hlavní řešitel
projektu Aleš Vorel z Fakulty život −
ního prostředí.

Odborníci budou v projektu jed−
nak sledovat pohyb vlků i jejich

možné kořisti. Už v minulosti do−
stali na Šumavě čtyři vlci speciální
obojky pro sledování jejich polohy
pomocí systému GPS. Během no−
vého projektu dostali v parku obo−
jek další tři vlci a vědci budou
v obojkování pokračovat. Obojky
chtějí dát i jelenům.

V některých částech Šumavy si
chovatelé hospodářských zvířat

stěžu jí na útoky vlků. Potrhané kusy
i celá stáda a obavy o vstup do lesa,
před tím varují lidé nejenom na
Prachaticku, ale i na Česko krum −
lovsku, třeba v okolí Vyššího Brodu
a podobně.

„Je krásné, že se nám vlci vrací,
ale my máme jen škody a děti
a vnoučata si k lesu už pustit hrát
nedovolíme. Nikdy nevíte, co se
může stát. Tahle přehnaná ekolo−
gická aktivita může klidně jednou
někoho stát život,“ říká jeden
z místních chovatelů ovcí.

Stát jen v roce 2022 vyplatil na
kompenzacích za škody způsobené
vlky zhruba 9,7 milionu korun. Počet
útoků na hospodářská zvířata vzrostl
z asi 300 v roce 2018 na téměř 700
v roce 2022, nejčastěji šlo o ovce.
Debatuje se o umožnění odstře lu 
vlků. Třeba Královéhra decký krajský
úřad loni jako první v Česku vydal
výjimku na lov problémových jedin−
ců vlka obecného. (pru)

Rok 2024 je numerologicky číslo 8.
Numerologický význam tohoto čísla
je materiální moc, originalita, velké
peníze, obchod, sex, vůdcovství,
síla. Vlastnosti jsou dominan−
ce, úspěšnost, realista, sí−
la, schopnost, ale také
nevybíravost, chamti−
vost a bezohlednost.
Osmička v sobě sku−
tečně ukrývá tendence,
které pomáhají k úspě−
chu. Proto se osmičce daří
při obchodování a ve vůdčích
rolích, které vyžadují charisma
a autoritu. Osmičky jsou obvykle
ambiciózní a dokáží se s problémy
efektivně vypořádat. V čínské kultu−
ře je číslo 8 chápáno jako číslo nej−
šťastnější. Mnozí lidé si například
rádi připlatí za byt s číslem osm, ne−
bo za co nejvíce osmiček v regist −
rační značce auta. Darování dárku
obsahující číslo osm může být chá−
páno jako přání rychlého zbohatnutí.
Ovlivňuje nás všechny „nová do−
ba“, která začala epidemií strachu
(při prvním oznámení o kovidové
infek ci), dále jsou to psychické pro−
blémy (deprese) jako důsledek pře−
trhaných sociálních kontaktů, války
a ekonomická krize.

Nastala chaotická doba. Život je
náročný v důsledku rychlého sledu
negativních událostí. Plno lidí ne−

zvládá správně vyhodnotit
infor mace, které přichá−

zejí ze všech médií.
Ze jména ze sociál−
ních sítí jsme doslo−
va zaplaveni množ−
stvím informací
a podnětů s velkou

mírou sexualizace,
agresivity a povrch −

nosti. Nikdo neví, co je a co
ne ní pravda, a to ani v seriózních
médiích, natož na sociálních sítích.
Mnoho rodin, kamarádských vztahů
se rozpadlo a rozpadá a zejména
děti, které potřebují ke svému vývoji
stabilní vztahy a určitou míru jistoty
a stability, tím trpí.
To vše přináší chaos, náročné život−
ní situace, na které jsme nebyli zvyk−
lí. Dost lidí je přestává zvládat. Už
v roce 2018 jsem tuto situaci před−
pokládal a navrhoval, že je dobré za−
čít s prevencí. Podle mé intuice ale
reagovalo jen 10 % populace, která
se řídila příslovím, že: „Štěstí přeje
připraveným“. Podle mé teorie je ale
lepší později než nikdy začít mobili−
zovat síly na další boj s chaosem.

V chaotické a nejisté době nikdy
nevíte, co je dobře, co je špatně, co
je pravda, co je lež. Proto je nutné
být maximálně opatrný a nic neřešit
a nerozhodovat bez promyšlení
a bez porady v rodinném systému či
odborníkem na oblast, které se roz−
hodnutí má týkat. Přibývá zdravot−
ních problémů a alarmující je, že se
to týká i dětí. Proto je dobré využívat
osvědčených alternativních způso−
bů pro udržení zdraví. Myslet pozi−
tivně, mít pohyb, užívat vitamíny
a minerály, kterých je při stresu vyš−
ší spotřeba, než stačíme přirozeným
způsobem doplňovat.
Krize, kterou jsem předvídal již
v roce 2018, by mohla skončit ro−
kem 2026. To by mohlo souviset 
i s klidem zbraní.
Podle mé intuice měla v roce
2018 většina obyvatel dobrý imu−
nitní systém na cca 85 %. Nyní je to
velmi špatné. Imunitní systém je na
cca 40 až 60 %. Z toho důvodu
předpokládám nárůst zdravotních
problémů, což můžeme pozorovat
už nyní. Například jsou to chronické
nemoci dolní části dýchacího ústro−
jí, zánět jater, zhoubné novotvary,
chronické poruchy srdečního ryt−
mu, srdeční selhání.

Proto doporučuji jako prevenci
mnou vyzkoušené alternativní způ−
soby léčby, což je akupresura (zá−
pěstí na zápěstí 24 minut a opako−
vat 2x týdně cca 20 minut), užívat
Beta glukany, základní vitamíny
a minerály (B3, B6, C, Rutin, Dras −
lík, Hořčík, Koenzym Q10, Fosfor,
Zinek, Selen), dále pohyb, myslet
pozitivně a nepodléhat strašení na
sociálních sítích a v médiích.
Pokud je člověk otrávený nebo
znepokojený, nemůže dosáhnout
spontánní radosti, nadšení, úspě−
chu. Udělejte u sebe první krok,
který všem vřele doporučuji. „Od −
pustit, neočekávat, nelpět“. Je ztrá−
ta energie stále někomu něco vyčí−
tat, stěžovat si, nadávat.
Probuďte v sobě individuální vlast −
nosti a rysy osobnosti, jako je opti−
mismus a zvídavost lidského vzkvé−
tání, které vám umožní využít klad−
né stránky života.

Všem přeji hodně zdraví a štěstí 
v roce 2024 Stanislav Brázda.

Vize na rok 2024 od známého psychotronika
a vizionáře Stanislava Brázdy STANISLAV BRÁZDA

tel. 777 119 600 
606 119 600

stanley.bradley@email.cz 
www.stanleybradley.eu
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Tábor, který si letos připomíná 600
let od úmrtí vojevůdce Jana Žižky,
opraví kašnu ze 16. století na
Žižkově náměstí. 

Rekonstrukce začne v dubnu
a skončí v srpnu. Po tu dobu bude
kašna z velké části zahalená a voda
z ní vypuštěná. Odhadované ná −
klady na opravu jsou přibližně
1,5 milionu korun.

„Když se na kašnu zblízka podí−
váte, jasně uvidíte, že není v ideál−
ním stavu. Není problém jen v sa−
motné kašně, ale podobně na tom
je i socha v jejím středu. V roce
2019 jsme si nechali udělat restau −
rátorský průzkum, který jsme loni
aktualizovali a všechny tyto ne −

dostatky nám ukázal. Uvidíme,
na jakou cenu se dostaneme vý −
běrovým řízením, protože práce
nemů že dělat kdejaká firma a mu−
sí na to mít patřičná
opráv nění. Navíc všech −
ny zásahy musíme kon−
zultovat s památkáři,“
řekl místo sta rosta Ra −
doslav Kacerovský.

Kašnu vytvořil v polo−
vině 16. století Ondřej ze
Sušice, když na stavbu
použil kámen ze skály
Dobrá Voda u Pelhři −
mova. Socha ve středu
kašny na vysokém ka−
menném sloupu před−

stavuje postavu s praporkem v ruce.
Podle historiků tak symbolizuje znak
města samosprávného a jeho hrdel−
ního práva. Po slední rekonstrukce
kašny se usku tečnila v roce 1996.
Tehdy byl hlavním důvodem špatný
stav sochy. Vedení města v té době

rozhodlo, že nechá vyrobit kopii pů−
vodního díla. No vou sochu vytvořil
sochař Václav Dušek a originální 
dílo radnice ulo žila v depozitáři.

„Uvidíme, zda se nám podaří na
kašnu prosadit i nějakou připomínku
letošního výročí úmrtí Jana Žižky.

Ovšem vše záleží na
jednání s památkáři,“
uvedl Kacerovský.

Letos na podzim
uplyne 600 let od
úmrtí Jana Žižky. Rad −
nice chce mimo jiné
tématu věnovat i nej−
větší městské slav−
nosti, kterými jsou
v září Táborská set −
kání. Do té doby musí
být kašna už opra −
vená. (pru)

Chystají opravu kašny

1. pololetí ve školním roce 2023/24
bylo plné nejrůznějších akcí, které
jsme společným úsilím rádi průběžně
připravovali pro širokou veřejnost.
Taktéž jsme zaznamenali velké úspě−
chy v soutěžích. Pojďme se tedy spo−
lečně ohlédnout za  tím, co všechno
jsme prožili.☺
29. listopadu 2023 se v sušické Soko −
lovně uskutečnilo mezinárodní mistrov−
ství Kouzlo krásy 2023 v kadeřnické
a kosmetické tvorbě na téma »Star
Wars – Hvězdné války«, přičemž naši
školu reprezentovalo 8 žákyň. Všechny
si vedly výborně a nejlepších výsledků
přitom dosáhly Barbora Vláčilová, 
která získala 1. místo za perfektní sou−
těžní foukanou, a Štěpánka Žlábková
(obě jsou žákyněmi 2.  ročníku ná −
stavbového studia Podnikání se zamě−
řením Vizážista, stylista), jež obdržela
3. místo za soutěžní make−up! Další 
kadeřnicko−kosmetickou akcí, která

se následně konala
23. ledna 2024 v Měst −
 ském kulturním stře −
disku v Domaž li cích, byl
Beauty Cup 2024 s té−
matem Mo derní panen−
ka a moderní muž. Naši
školu tentokráte repre−
zentovaly 2 žákyně, a to
v ka tegorii dámský spo −
lečenský účes. Krás ný
výkon opět předvedla
Bára Vláči lová, jež zís−
kala 2. místo (make−up
připravila Nina Nová), a s výborným
hodnocením poroty se zúčastnila
i Eliška Potužáková, žákyně 2. ročníku
oboru Kadeřník, které pomáhala
s úpra vou vizáže Kristýna Mühlfeitová.
Následující velmi úspěšnou soutěží,
do  níž se žáci naší školy zapojili,
bylo krajské kolo celostátní soutěže
odbor ných doved ností Učeň insta −

latér 2024. To se
uskutečnilo 16. led −
na 2024 v Chomu −
tově a naši žáci
ze 3. ročníku učeb−
ního oboru Insta     −
 latér zde nejpr ve
s ostatními pomě −
řili svoje  znalosti
v  teoretické části,
posléze museli spl−
nit stanovené prak−

tické úkoly (např.
kompletaci závěsného
systému, kompletaci
umy vadla či montáž
cel kové soustavy).
Skvělé 2. místo získal
Do mi nik Za hrádka
a hned za ním se po−
tom na 3. příčce umís−
til Petr Roháč. V rámci
družstev vybojovala
na še škola celkově
úžasné 1. místo!
Během roku se snaží−

me pořádat také rozličné školní akce,
díky nimž si mohou žákyně a žáci roz−
šířit obzory nad  rámec školní výuky.

Jedna z nich se uskutečnila i 6. prosin−
ce 2023, kdy se celkem 73 účastnic
a účastníků vypravilo na výlet do dvou
bavorských měst – Rothenburku
ob der Tauber a Norimberku. Všichni,
kteří se s  námi vypravili za  dobro −
družstvím, si mohli vychutnat všudy −
přítomnou adventní atmosféru a na −
čerpat mnoho informací nejen o ba −
vorských tradicích. O této i dalších akti −
vitách se můžete dozvědět více, pokud
navštívíte naše sociální sítě, těšíme se
na vaše reakce.😉
Na závěr děkujeme všem, kteří naší
škole zůstávají věrni. Velmi si vážíme
toho, že nás řada z vás osobně navští−
vila nejen v průběhu celkem 4 dnů ote−
vřených dveřích, nýbrž také na burzách
škol v Plzeňském a Jihočeském kraji.
Rovněž moc gratulujeme všem našim
žákyním a žákům, kteří nás skvěle re−
prezentují v rozličných soutěžích. Jsme
na vás hrdí a přejeme vám mnoho
úspěchů v dalším profesním rozvoji!

Za náborový tým Mgr. Jiří Vlček

života – na viděnou v Sušici !
Vykročte společně s námi do úspěšného 
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JSME MODERNÍ LÉKÁR−
NA v srdci Bavorského le−
sa s 35 pracovníky a jako
posilu pro náš tým hledá−
me farmaceutický perso−
nál (m, ž). Čeká na vás fle−
xibilní pracovní doba na
plný nebo částečný úva−
zek v příjemném kolegiál−
ním prostředí, nadstan−
dardní ohodnocení, vá noč −
ní plat, soukromé důcho−
dové pojištění, podpora
při dalším vzdělávání. Po −
žadujeme dobrou zna lost
němčiny. Kontakt: Arber −
land Apotheke, Anger −
straße 28, 94227 Zwiesel.
Tel: +49 9922845350,
www.arberlandapotheke.de

DO PRODEJNY s dárko−
vým zbožím v Železné Ru −
dě hledáme PRODAVAČ−
KU. Nutná základní znalost
němčiny. Nabízí me mož−
nost HPP i DPP, ubytování
zdarma, týden práce/týden
volno. Více info na tel.:
602486490. RR 24088

CAFÉ CHARLOTTE, za −
vedená firma s dlouho −
letou tradicí v Železné
Rudě, hledá CUKRÁŘE /
CUKRÁŘ KU. Nabízíme
sta bilní pracovní poměr
v celoročním provozu
a ubytování zdarma. Po −
žadujeme ale spoň zá−
kladní praxi v oboru ne−
bo vyučení, spolehlivost,
nadšení učit se nové 
věci a dále se vzdělávat.
Více info na tel.:
725835555. RR 24089

KOUPÍM fotoaparáty
z období ČSSR Flexaret,
Mikroma apod. Koupím
též staré housle I poško−
zené, obrazy, lustry, šav−
le, bajonety, vzduchovky,
sošky a hrnečky, hodin−
ky, odznaky, medaile,
mince, pohledy, vánoční
ozdoby, loutky a jiné.
Tel.: 603  872  698 PM
24002

SBĚRATEL koupí staré
obrazy a jiné starožit−
nosti. Solidní jednání.
Tel.: 608979838, E−mail:
v l a d i s l a v. s o u c e k @
seznam.cz PM 24014 

PŘEVEDU ZÁZNAMY
z videokazet na Flešku
nebo DVD, levně, Tel.
777 554 484 PM 23003

39/185 NEKUŘÁK, bez−
dětný, rád by se seznámil
s dívkou výhradně od 16−
19 let, ne starší ženy.
Mám rád cestování, kul−
turu a vím co od života
chci. Tel.: 721  821 193.
PM 24004

Martin 58/180 hledá ká−
mošku do sauny, well−
ness nebo jen tak na 
pokec. Tel: 607 467 062
PM 23036

Další číslo

Jihočeského
rozhledu

vyjde 4. 3. 2024

PROVÁDÍM zednické
práce – omítky, malíř−
ské práce, rekonstruk−
ce bytového jádra, ob−
klady, dlažby, bourací
práce a další práce
dle domluvy. Plzeňsko,
Klatovsko, Domaž lic −
ko, Sušicko a okolí.
Rozumné ceny. Tel.:
721757399. RR 24053

STARÉ PIVNÍ LAHVE!!
Zaplatím i několik desí−
tek tisíc Kč za starou
pivní lahev s nápisem
Plánice, Mačice, Blo −
vice, Chotiměř, Stu ben −
bach, Kundratitz, Gotz,
Jarolím, Pauli, Melan,
Šebesta, Kleč ka, Petr −
michl, Dollan ský, Watz −
cla wick, Lešer, Šubrt,
Vrhel, Čejna atd., tel.
606245515. RR 24017

ÚDRŽBA ZAHRAD,
ČIŠTĚNÍ ZÁMKOVÉ 

DLAŽBY,
PALIVOVÉ DŘEVO,

SEKÁNÍ TRÁVY, 
STŘIH ŽIVÝCH PLOTŮ, 

RIZIKOVÉ KÁCENÍ, 
PLOŠNÉ VÝŘEZY, 

ŠTĚPKOVÁNÍ,
SÁZENÍ STROMŮ
tel.: 728 70 90 70

www.kacim.cz 
RR 24104

NABÍZÍM stříhání ži−
vých plotů, prořezává−
ní ovocných stromů,
sekání trávy a údržbu
i realizaci zahrad. 
Tel.: 606943086. RR
24016

ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

Jednou z hvězd, tedy soutěžících
velkolepé televizní show Peče celá
země je z Prachatic. Soutěžící s vý−
razně růžově−fialovou ofinou je uči−
telka s šikovnýma rukama a rodačka
z Prachatic Iveta Ferusová. Jak sa−
ma prozradila, na to, aby se do sou−
těže přihlásila, jí scházela odvaha,
tak to za ni udělala dcera Žaneta.

Dcera mě doprovodila na první
castingové kolo. V té chvíli jsem si
řekla: „Nakonec, proč to nezkusit!.
Byla jsem ráda, že jsem se probo −
jovala až do soutěže,“ řekla Iveta.
„V prvním castingovém kole nás bylo
přes 400. Přece se nedalo věřit to−
mu, že bych mohla být mezi dvanácti
nejlepšími. Ale šlo to tak nějak samo
a já stále postupovala dál, až došlo
na samotné natáčení pořadu,“ svěřila
se učitelka tělocviku a zeměpisu
na druhém stupni základní školy
v Praze. V Prachaticích se narodila,
má rodinu, spolužáky i kamarády, ale
jinak žije v hlavním městě. Pravidelně
se vrací. „Nikomu jsem ale vůbec nic
neřekla, až když mě spolužáci viděli
v prvním díle v televizi, začali volat
a psát, že jsem to mohla říct, když
jsme měli třídní sraz,“ směje se Iveta
s tím, že do šumavského městečka

už se může vrátit jen s plným peká−
čem dobrot. O účasti v soutěži prý
věděly jen tři kolegyně ze školy.

Účast v Peče celá země přinesla
Ivetě mnoho zkušeností, poznání
i přátel. A protože se točilo loni
v květnu, s kolegy cukráři se dodnes
potkávají. „Vyměňujeme si recepty,
nápady i zkušenosti. Zpětně hodnotí−
me, co bychom mohli udělat jinak

a lépe. Ta parta nás v cukrařině žene
stále vpřed,“ říká soutěžící. Popu −
larita soutěžících z Peče celá země
s dalšími díly roste a nejen Ivetu
Ferusovou poznávají lidé v tramvaji
či v metru. Po skončení letošní řady
vyjde kniha s recepty. K tomu se na
Knižním veletrhu chystá ještě auto−
gramiáda, kam se všichni účastníci
těší. Sám cukrářský mistr a porotce

Josef Maršálek si všechny soutě −
žící, stejně jako moderátoři Tereza
Bebarová a Václav Kopta pochvalují.
„Je krásné sledovat, jak do toho šli
s odhodláním, s láskou a jak skvělá
to byla atmosféra. Jen ale ať si divá−
ci počkají na to, kdo třetí kolo vy−
hrál, to prozrazovat nemůžeme,“
dodali svorně.

(pru), foto: ČT – Peče celá země

Jedna z hvězd Peče celá země je z Prachatic
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Uzávěrka řádkové inzerce je 23. února 2024

50 Kč (bez DPH) jeden řádek
– počet úhozů na řádek včetně mezer = 30

KOMERČNÍ 
ŘÁDKOVÝ INZERÁT: 

Měsíčník rozšiřovaný zdarma 
do domácností
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Tak se jmenuje nejnovější kniha
o Karlu Gottovi, kterou napsal jeho
dlouholetý obdivovatel, člen Fan
klubu Karla Gotta, Jan Hadrbolec.
Kniha je pohled celoživotního fa−
nouška na milovaného, hodného
člověka a nejlepšího zpěváka, 
jakého naše republika měla.
„S Karlem Gottem jsem se mnoho−
krát setkával ať už na koncertech ne−
bo v našem pražském Fan klubu.
U příležitosti jeho životního jubilea
jsem mu také věnoval skleněnou no−
tu, kterou drží na obalu nové knihy.
Nedalo mi to, abych si skvělé vzpo−
mínky na milovaného a hodného 
člověka nechal jen pro sebe. Proto
vznikla moje kniha, která vypovídá
o vztahu fanouška a ostatních lidí
z Fan klubu k tomuto mimořádnému
člověku. Osobně si myslím, že kniha Chodil mezi nás je skvělou
a stálou památkou pro lidi, kteří Karla Gotta milovali,“ svěřil se nám
autor knihy Jan Hadrbolec.

Kniha není běžně v prodeji. V případě vašeho 
zájmu volejte číslo 732906269.

KNIŽNÍ NOVINKA

Chodil mezi nás



16 Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz Rozhled – Jižní Čechy 1-2/2024


